

DOCUMENT No. 1
TENDER NOTICE

TENDER NOTICE

**URGENT OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER No.
011/CDC/GBM/I.T.B/23 FOR THE SUPPLY OF AGRICULTURAL INPUTS,
AND MATERIALS FOR CDC GROUP BANANA DEPARTMENT OF 26/6/23**

Tel.: 23333 22 51, Fax: 23333 26 80.

Website: www.cdc-cameroon.com

FINANCED BY CDC 2023 BUDGET

Article 1: SUBJECT OF THE INVITATION TO TENDER:

The General Manager of the Cameroon Development Corporation launches an Urgent open national invitation No. **011/CDC/GBM/I.T.B/23** to tender for the supply of agricultural inputs and materials for CDC Group Banana Department.

Article 2: NATURE OF THE SERVICES:

The nature of the services involves the Supply, transportation and handling of the Agricultural Inputs and materials as specified in the Technical Specifications in Doc 5 as per the following lots;

LOT	DESCRIPTION
1	Tree Bags untreated
2	Dolomite
3	Glyphosate 360g/l
4	Calis
5	Volley 880 L
6	Impulse 800SC
9	Full Protect (Difeconazole 250 g/L)
8	MAXPAR
9	Comet Plus
10	SCB PREMIUM LABEL

Article 3: EXECUTION PERIOD:

The duration of execution of the supplies shall be within **sixty (60) days** delivery to the CDC Group banana store Tiko from the date of notification of the service order to commence.

Article 4: ESTIMATED BUDGET FOR THE SUPPLIES:

The estimated budget for the supplies is as follows;

LOT	DESCRIPTION	AMOUNT FCFA
1	Tree Bags untreated	87, 600,000
2	Dolomite	75, 000,000

3	Glyphosate 360g/l	15, 600,000
4	Calis	36, 000,000
5	Volley 880 L	33, 653,340
6	Impulse 800SC	22, 785,000
7	Full Protect (Difeconazole 250 g/L)	8, 202,000
8	MAXPAR	37, 500,000
9	Comet Plus	22,256,000
10	SCB PREMIUM LABEL	23, 152,500
	TOTAL	361, 748,840

Article 5: PARTICIPATION:

This urgent National Invitation to tender is open to Enterprises with experience in the supply of the above inputs/materials.

Article 6: FINANCING:

The Supplies of the above shall be financed by the CDC 2023 Budget.

Article 7: CONSULTATION AND ACQUISITION OF TENDER FILE:

Interested Bidders can consult the tender documents on the CDC website at www.cdc-cameroon.com , or at the General Manager's Office (Room 209), CDC Head Office Bota – Limbe, South West Region Cameroon during working hours (7.30 a.m to 4 p.m) Mondays to Fridays as from **26/6/23** Bidders shall be expected to pay a non-refundable fixed sum of **165,500 FCFA** for the Tender to the ARMP **Special Account No. 9756866000-1-28 with BICEC.**

Article 8: PLACE, DATE AND TIME FOR SUBMISSION OF BIDS:

Complete offers written in either English or French and in **SEVEN (7)** copies (One Original and **SIX Copies**) sealed in an envelope shall be deposited at the General Manager's Office (Room 208), CDC Head Office Bota – Limbe on or before the **18/7/23** at **1:00 pm** Local time or by Registered mail to Cameroon Development Corporation.

The sealed envelope should carry the inscription:

**URGENT OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER No.
011/CDC/GBM/I.T.B/23 FOR THE SUPPLY OF AGRICULTURAL INPUTS,
AND MATERIALS FOR CDC GROUP BANANA DEPARTMENT OF 26/6/23**

"To be opened only during the bid-opening session"

Article 9: TENDER GUARANTEE:

Bidders shall provide Bid Bonds issued by a Commercial Bank or Financial Institution authorised to issue Bid Bonds for Public Contracts as per the list in Doc. 11 as follows;

LOT	DESCRIPTION	AMOUNT FCFA
1	Tree Bags untreated	1, 752,000
2	Dolomite	1, 500,000
3	Glyphosate 360g/l	312,000
4	Calis	720,000
5	Volley 880 L	673,000
6	Impulse 800SC	455,700
7	Full Protect (Difeconazole 250 g/L)	164,040
8	MAXPAR	750,000
9	Comet Plus	445,120
10	SCB PREMIUM LABEL	463,050

The Bid Bonds shall have a validity period of **120 days** from the date the bids are opened.

Bids that do not conform with this invitation to tender and the tender documents shall be rejected.

Article 10: PLACE, DATE AND TIME FOR OPENING OF BIDS:

The Bid Opening session shall take place at the Internal Tenders Board Office opposite CDC Head office Bota-Limbe on the **18/7/23** at **2:00pm** local time in the presence of the Bidders or their duly mandated representatives. Only one Representative per bidder is allowed.

Article 11: MAIN ELIMINATION CRITERIA:

Bids shall be rejected when:

- There is Absence of an Administrative document after 48hours of bid opening.
- They have incomplete technical offer/ Financial Offers
- They have falsified documents or false declarations
- They do not conform to the technical specifications
- They do not show proof that the Enterprise is registered with the State to supply agricultural inputs. (From Lot 2 to 9)
- Absence of Bid bond

Article 12: MAIN QUALIFICATION CRITERIA:

Bidders shall respond clearly by YES or NO to the criteria set below.

	CRITERIA	EVALUATION	
		YES	NO
a	- Turnover of at least 10 million FCFA (to be justified either by the Certificate of Non-Indebtedness or Audited Accounts)		
b	- Ability to pre-finance from a Commercial Bank		

c	- Delivery period shall not exceed sixty (60) days		
d	- Supplier's references (1 justified reference for Similar supplies) valued at 10% of the bidders financial offer. To be justified by the first and last pages of the signed contract/jobbing order, reception certificate and or proof of payment.		
e	- Show proof that the Enterprise is registered with the state to supply agricultural inputs (from Lot 2 to 9)		

NB: The non-respect of any of the above criteria shall result to the elimination of the offer.

Article 13: MAXIMUM NUMBER OF LOTS WHICH A BIDDER CAN WIN:

Bidders are allowed to Tender for more than one lot and can win more than one Lot.

Article 14: VALIDITY OF OFFERS:

Bidders shall remain committed to their offers for a period of **NINETY (90) Days** from the date of bid opening.

Article 15: COMPLEMENTARY INFORMATION:

For further complementary information, Bidders should contact the Group Banana Manager, CDC Tiko, Tel: +237 699 532 697 or through email: kuvedonald@cdc-cameroon.com

DONE AT BOTA, THIS

[Handwritten signature]



26 JUN 2023

FRANKLIN NGONI NJIE
GENERAL MANAGER

Copies:

- Minister Delegate at the Presidency of the Republic in charge of Public Contracts,
- ARMP
- Chairperson of the CDC Tenders Board
- CDC Notice board
- Service des Marchés

DOCUMENT 1
AVIS D'APPEL D'OFFRES

AVIS D'APPEL D'OFFRES

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT EN PROCEDURE D'URGENCE N° 011/CDC/GBM/I.T.B/23 RELATIFA LA FOURNITURE DES INTRANTS AGRICOLES ET DU MATERIEL POUR LE COMPTE DE LA FILIERE BANANE DE LA CDC CORPORATION DU 26/6/23

TEL.: 3333 22 51, FAX: 3333 26 80.

FINANCÉ PAR LE BUDGET 2023 DE LA CDC.

1. OBJET DE L'APPEL D'OFFRES:

Le Directeur Général de la Cameroon Development Corporation lance un appel d'offres national ouvert en procédure d'urgence N° **011/CDC/GBM/T.B/23** relatif à la fourniture des Intrants Agricoles et du matériel pour le compte des filières Banane de la CDC.

2. NATURE DES PRESTATIONS:

La nature des prestations comprend la fourniture, le transport et la livraison des intrants agricoles et du matériel tels que techniquement spécifié dans le document 5 et repartis ainsi :

LOT	DESCRIPTION
1	Tree Bags untreated
2	Dolomite
3	Glyphosate 360g/l
4	Calis
5	Volley 880 L
6	Impulse 800SC
7	Full Protect (Difeconazole 250 g/L)
8	MAXPAR
9	Comet Plus
10	SCB PREMIUM LABEL

3. LIEU ET PERIODE DE LIVRAISON:

Les livraisons se feront à la Direction des approvisionnements sis à Tiko. Le délai de livraison ne devra pas excéder soixante **(60) jours** après la notification de l'ordre Administratif de commencer.

4. BUDGET PREVISIONNEL DES FOURNITURES

Le budget prévisionnel des fournitures est le suivant :

LOT	DESCRIPTION	MONTANTS FCFA
1	Tree Bags untreated	87,600,000
2	Dolomite	75,000,000
3	Glyphosate 360g/l	15,600,000
4	Calis	36,000,000
5	Volley 880 L	33,653,340
6	Impulse 800SC	22,785,000
7	Full Protect (Difeconazole 250 g/L)	8,202,000
8	MAXPAR	37,500,000
9	Comet Plus	22,256,000
10	SCB PREMIUM LABEL	23,152,500

5. PARTICIPATION:

Le présent appel d'offres est ouvert à toutes les entreprises ayant une expérience dans les fournitures citées ci-dessus.

6. FINANCEMENT

Le financement se fera par le Budget 2023 de la CDC.

7. CONSULTATION ET ACQUISITION DU DOSSIER D'APPEL D'OFFRES

Les soumissionnaires intéressés peuvent consulter le dossier du présent appel d'offres dans le site web de la CDC www.cdc-cameroon.com, ou les services du **Directeur Général (porte 208)**, à la direction générale de la CDC pendant les jours ouvrables (**de 7h 30mn à 16h**) de lundi à vendredi dès le **26/6/23** Contre paiement d'une somme non remboursable de **165,500 FCFA** pour soumission au compte spécial de **L'ARMP n° 335 98800001-89 à la BICÉC Cameroun.**

8. LIEU, DATE ET PERIODE POUR LE DEPOS DES OFFRES

Les offres complètes rédigées en français ou en Anglais et en sept (07) exemplaires (une (01) copie originale et six (06) copies marquées scellées dans une enveloppe devront être déposés dans les services du Directeur Général (porte 301) au plus tard le **18/7/23 à 13h00, heure locale.**

Les enveloppes scellées porteront la mention:

**AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT EN PROCEDURE D'URGENCE N°
011/CDC/GBM/I.T.B/23 RELATIFA LA FOURNITURE DES INTRANTS AGRICOLES ET
DU MATERIEL POUR LE COMPTE DE LA FILIERE BANANE DE LA CDC CORPORATION
DU 26/6/23**

A n'ouvrir qu'en séance de dépouillement

9. RECEVABILITE DES OFFRES.

Les soumissionnaires devront joindre pour chaque lot, une caution de soumission d'un montant de :

LOT	AMOUNT FCFA
1	1, 752,000
2	1, 500,000
3	312.000
4	720,000
5	673,000
6	455,700
7	164,040
8	750,000
9	445,120
10	463,050

Délivrée par une institution financière autorisée à délivrer des cautions dans le cadre des marchés publics tel que lister dans le document 11. La durée de validité de ce cautionnement est de cent vingt **(120) jours** suivant la date de dépôt des offres.

Les plis non complets et les pièces non conformes seront rejetés.

10. LIEU, ET HEURE D'OUVERTURE DES OFFRES:

La session d'ouverture des Offres aura lieu le **18/7/23 à 14 heures**, heure locale, dans les locaux de la Commission de Passation des Marches sis face Direction Général da la CDC Bota-Limbe. L'ouverture des offres se fera en présence des soumissionnaires ou de leurs représentants, dûment mandatés un seul représentant par soumissionnaire est accepté.

11. PRINCIPAUX CRITERES ELIMINATOIRES

Chaque Offre sera rejetée si:

- Le dossier technique et financier incomplet.
- Le dossier comporte des documents falsifiés ou fausses déclarations
- Le dossier non conforme aux spécifications techniques
- Non conformité d'un document administratif 48 âpres l'ouverture des offres
- La non présentation de preuve d'homologation des produits (du lot 2 au 9) à livrer
- Absence des cautions de soumission

12- PRINCIPAUX CRITERES DE QUALIFICATION:

Les critères de qualification sont les suivants :

	CRITERES	EVALUATION	
		OUI	NON
a	- chiffres d'affaires au moins 10 millions FCFA (à justifier par une Attestation de non Redevance ou un compte audité)		
b	-capacité financière délivré par une banque commercial		
c	- Le délai de livraison n'excédera pas soixante (60) jours		
d	Références des fournitures (2 références justifiant de telles fournitures avec une valeur de 10% de l'offre financière de la soumission) à justifier par la première et dernière page d'un contrat où lettre commande signé procès verbal de réception et une preuve de paiement.		
e	Présenter une preuve délivrée par l'Etat justifiant que l'Entreprise est autorisé à livrer les intrants agricoles (du lot 2 au 9)		

Le non respect des critères cités ci-dessus entrainera l'élimination de l'offre.

13- LOTS MAXIMUM A GAGNER PAR UN SOUMISSIONNAIRE

Les soumissionnaires peuvent soumissionner pour plusieurs lots et peuvent être attributaires de tous les lots

14- DUREE DE VALIDITE DES OFFRES.

Les soumissionnaires restent engagés par leur offre pendant **QUATRE VINGT DIX (90) JOURS** à partir de la date de l'ouverture des offres.

15- RENSEIGNEMENTS COMPLEMENTAIRES:

Pour toutes informations complémentaires, les soumissionnaires devront contacter par écrit le Directeur de la filière Banane **CDC-Tiko**, Email : kuvedonald@cdc-cameroon.com Mobile: +237 699 532 697.

FAIT A BOTA, LE -----


FRANKLIN NGONI NJIE
LE DIRECTEUR GENERAL



AMPLIATION:

- Ministre Délégué a la Présidence de la République chargé des Marchés Publics
- ARMP
- Président de la commission de passation des marchés de la CDC.
- Affichage
- Services des marchés